
Priest ra nst vo pred 
Strednou odbornou školou 
letecko-technickou v  Tren-
číne sa 19. októbra stalo 
dejiskom slávnostného 
aktu odovzdávania 115 
protipovodňových vozíkov 

a  šiestich defibrilátorov 
dobrovoľným hasičským 
zborom (DHZ) v  kraji 
za účasti ministerky vnútra 
Denisy Sakovej a  trenčian-
skeho župana Jaroslava 
Bašku. Slávnosti sa zúčast-
nila aj delegácia nášho mesta 
vedená viceprimátorkou 
Danou Švecovou. Kľúče 
od  nových protipovodňo-
vých vozíkov si z rúk minis-

terky vnútra osobne prevzali 
za DHZ Biskupice poslanec 
MsZ Milan Igaz a  za  DHZ 
Bánovce nad Bebravou 
jeho veliteľ Peter Morávek, 
tajomník Územnej organi-
zácie Dobrovoľnej požiarnej 

ochrany SR v  Bánovciach 
nad Bebravou. V súčasnosti 
má až 80 % obcí a  miest 
Trenčianskeho kraja proti-
povodňový vozík. Okrem 
vozíkov odovzdal tren-
čiansky župan a ministerka 
šiestim dobrovoľným DHZ 
nové defibrilátory. Jeden 
putoval do  rúk hasičom 
zo Zlatník, zatiaľ jediným 
v  okrese Bánovce nad 

Bebravou. TSK je prvým 
krajom, ktorý zakúpil pre 
dobrovoľné hasičské zbory 
takúto výbavu.

M o h y l a  g e n e r á l a 
Milana Rastislava Štefánika 
na  Bradle sa 20. októbra 
stala dejiskom jednej z naj-
krajších spomienkových 
slávností k 100. výročiu spo-
ločnej republiky za  účasti 
asi osemsto dobrovoľných 
hasičov , vyše dvesto hostí 
a  širokej verejnosti. Dele-
gáciu DHZ v  Bánovciach 
nad Bebravou viedol jeho 
veliteľ Peter Morávek. Okolo 
mohyly viali zástavy vyše 
50 zborov z  Trenčianskeho 
kraja i zo západných susedov. 
Priateľská atmosféra bola 
dôkazom dobrých bratských 
vzťahov medzi Čechmi 
a  Slovákmi dodnes. Hasiči 
vzdali úctu Štefánikovi, bez 
ktorého pričinenia by prvá 
Československá republika 
nemohla vzniknúť. Pri 
tejto významnej príleži-
tosti si členovia výboru 
Krajskej organizácie DPO 
i  hostia prevzali z  rúk 
župana a  funkcionárov 
DPO SR celkom 1400 
pamätných medailí vyda-
ných k  výročiu spoločnej 
republiky. Jedenásť pamät-
ných medailí putovalo aj 
do  Územnej organizácie 
DPO v  Bánovciach nad 
Bebravou, ktorá na  svojom 
zasadnutí rozhodne o  ich 
udelení konkrétnym členom 
DHZ v okrese.  (ab) 
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Tento „dušičkový“ 
týždeň je mimoriadny, 
má len tri pracovné 
dni... Okrem toho, že 
na školách sú jesenné 
prázdniny, v utorok 
máme mimoriadny 
štátny sviatok k storočnici 
Československa a vo 
štvrtok tradičný štátny 
Sviatok všetkých svätých. 
Viac ako inokedy, by 
sme chvíle voľna mali 
venovať spomínaniu 
na zosnulých. S pietou, 
úctou a láskou. A pri 
svetle sviečok, nielen 
tých na cintorínoch, 
rozjímať o pominuteľnosti 
i večnosti života...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Voľ by do  orgánov 
samosprávy v  sobotu 

10. novembra 2018

 Predvolebná kampaň 
beží naplno...

Seriál k výročiu 
Československa

Petzvalov mapový 
okruh fotoklubov 
vyvrcholil v našom 
meste

V celom meste 
začala povinná 
jesenná celoplošná 
deratizácia 

Protipovodňové vozíky pre DHZ od ministerky vnútra
Dobrovoľní hasiči k storočnici republiky 

Časť bánovskej delegácie v  Trenčíne – sprava Milan 
Igaz, Peter Morávek a  Richard Peťovský, veliteľ DHZ 
Dolné Ozorovce. Foto: dš

Bánovčan Filip Majo, vnuk dlhoročného funkcionára 
DPO SR Jozefa Orságha, bol na Bradle vlajkonosičom 
historickej takmer storočnej vlajky bánovského hasič-
ského zboru.  Zdroj: www.tsk.sk

Žijem a pracujem pre naše mesto!
Vážení občania! 
Ako nezávislá kandidátka budem rada, ak ma podporia občania i demokratické strany
bez podmienok či požiadaviek. 
Mojím cieľom je ľudí spájať pre prosperitu nášho mesta.

S úctou Rudolfa Novotná
nezávislá kandidátka na primátorku mesta Bánovce nad Bebravou 

6
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ZŠ Gorazdova 
preinvestovala 
celkom 140 tisíc 
eur na výmenu 
okien 

Dobrovoľné hasičské zbory v kraji 
prežili dva sviatočné októbrové dni 

– jeden v Trenčíne s ministerkou vnútra 
pri preberaní 115 protipovodňových 
vozíkov a druhý na Štefánikovom Bradle 
pri odovzdávaní pamätných medailí 
k storočnici Československa. 
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Mám 63 rokov. 
V  Bánovciach 
nad Bebravou 
žijem 46 ro-
kov.  Bý va m

 v  rodinnom dome na  ulici Jahodová 
v Dolných Ozorovciach. Skončil som SPŠ 
strojnícku v Bánovciach nad Bebravou. 
Potom som pokračoval v  štúdiu 
na  Vysokej škole dopravy a  spojov 
v  Žiline, študoval som na  Fakulte 
strojníckej a  elektrotechnickej, odbor 
strojárenská technológia, špecializácia 
managment. Po  úspešnom ukončení 
a získaní diplomu inžiniera som nastúpil 
do závodu Tatra. Tu som pracoval v rôz-
nych technických a riadiacich funkciách. 
Prešiel som prácami konštruktéra, 
majstra v  kaliarni, majstra a  vrchného 
majstra výroby ozubenia, vedúceho 
personálneho odboru, výchovy a vzdelá-
vania. Po privatizácii a následnej racio-
nalizácii (znižovanie počtu pracovníkov) 
som pracoval v Topoľčanoch vo � rmách 
Kovotopol a Duometal ako vedúci výroby. 
V  tom čase som sa staral o  rodičov 
na  dôchodku, takže dochádzanie mi 
priveľmi nevyhovovalo. V  roku 2010 
som sa vrátil pracovať späť do Bánoviec 
na mestský úrad. Tu som pracoval ako 
údržbár – kurič, neskôr ako samostatný 
odborný referent pre verejnoprospešné 
práce do roku 2018, kde som mal mož-
nosť spoznať okrem iného mechanizmy 
využívané vo verejnej správe. Moja 
povaha sa dá charakterizovať ako kľudná 
a  hlavne rozvážna. Z  dvoch synov mi 
jeden zomrel, druhý pracuje ako samo-
statne hospodáriaci roľník. 

V prípade, že získam Vašu dôveru pre 
výkon funkcie primátora mesta Bánovce 
nad Bebravou, zameriam sa najmä 
na tieto aktivity:
1. Zmeniť rokovací poriadok mest-

ského zastupiteľstva (rokovanie musí 
byť jasné, stručné a  hlavne slušné), 
nakoľko jestvujúci stav je pre mňa 
neprijateľný.

2. V snahe zabezpečiť kontinuitu plnenia 
úloh už rozbehnutých, tieto ukončiť, 
aby neostali dlhodobo neukončené.

3. Postaviť nový klub a denný stacionár 
pre dôchodcov.

4. Doriešiť rómsku problematiku.
5. Zabezpečiť bytovú výstavbu na ulici 

Svätoplukova.
6. Zabezpečiť bytovú výstavbu v smere 

zo sídliska Dubnička k  priehrade 
Prusy na pozemkoch vo vlastníctve 
mesta.

7. S  definitívnou platnosťou nájsť 
riešenie priestorov III. ZŠ (oprava, 
rekonštrukcia, využitie).

8. Rozšíriť počet parkovných miest, 
s  osobitným zreteľom na  sídlisko 
Dubnička.

9. Vybudovať osvetlenie križovatky 
nad čerpacou stanicou Slovna� .

10. Vybudovať chodník v  Dolných 
Ozorovciach v  smere od  začiatku 
obce po križovatku fy Gabor.

11. Dobudovať areál ŠHOK (dopravné 
ihrisko).

12. Sústavne venovať pozornosť 
opravám a údržbe materských, zák-
ladných škôl a domova dôchodcov.

13. Uskutočniť revitalizáciu vnút-
roblokov na  všetkých sídlis-
kách po  dohode s  občanmi 
(doplnenie mobiliáru, príp. oprava 
poškodeného).

14. Čo sa týka pričlenených častí mesta 
Biskupice, Malé Chlievany, Dolné 
Ozorovce a Horné Ozorovce, ope-
ratívne reagovať na miestne požia-
davky a docieliť, aby ich obyvatelia 
nadobudnú pocit, že sú súčasťou 
mesta a nie jeho príťažou.

Podotýkam, že tento výpočet úloh 
nie je konečný a  je ho možné dopĺňať 
o  seriózne návrhy z  radov všetkých 
občanov mesta.

Milé Bánovčanky, Bánovčania a obyvatelia prímestských častí, 
rozhodol som sa kandidovať v nasledujúcom volebnom období na post primátora mesta. 
Mnohí ma poznáte, ale pre tých, ktorí nie, pre upresnenie a doplnenie uvediem niekoľko 
viet o sebe.

Vážené bývalé tatrováčky, tatrováci, občania prímestských častí 
a široká bánovská verejnosť, uchádzam sa o Vašu priazeň pod č. 1 
na post primátora nášho mesta, a tiež pod č. 1 vo volebnom obvode 
č. 7 – Malé Chlievany na post poslanca mestskej časti Malé Chlievany

S dôverou Ing. Oliver Gajdoš 1

Moja domáca družina, 
ktorá ma vždy čaká doma

Po stretnutí v pivnici, kde 
ich čaká odmena
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29. október 2018 Číslo 42politická reklama 3

t



29. október 2018 Číslo 42 spravodajstvo, oznamy4

„Posledné“ zasadanie
mestského zastupiteľstva

Posledné zasadanie mestského parlamentu 
v  tomto volebnom období bude v  stredu 
7.  novembra od  13. hodiny v  Kultúrnom dome 
mestskej časti Biskupice. Rokovanie je ako vždy 
verejné a prístupné všetkým občanom. (MsÚ)

ZŠ Gorazdova preinvestovala celkom 
140 tisíc eur na výmenu okien 

Povinná jesenná celoplošná deratizácia
Mesto Bánovce nad 

Bebravou na základe výzvy 
Regionálneho úradu verej-
ného zdravotníctva v Tren-
číne zo dňa 22. októbra 2018 
touto cestou vyzýva všetky 
povinné subjekty na  vyko-
nanie celoplošnej jesennej 
deratizácie v  termíne 
od  23. októbra 2018 do  23. 
novembra 2018.

Fyzické osoby – pod-
nikatelia a  právnické 
osoby  sú povinné vykonať 
deratizáciu v  objektoch 
určených na  podnikanie, 
predovšetkým v  objektoch 
školských zariadení, zdravot-
níckych zariadení, zariadení 
sociálnych služieb, bytových 
a  polyfunkčných domoch, 
v  suterénnych a  pivničných 
priestoroch objektov, v areá-
loch živočíšnej výroby, v are-
áloch potravinárskej výroby 
a v potravinárskych prevádz-
kach, v  reštauračných zaria-

deniach, skladoch potravín 
a  poživatín, v  skladoch ďal-
ších komodít, kanalizačných 
a  kolektorových rozvodoch 
a  skládkach komunálneho 
odpadu. Fyzické osoby – 
občania sú povinní vykonať 
deratizáciu v  pivničných 
priestoroch, pri chovoch 
hospodárskych zvierat, 
v  rodinných a  bytových 
domoch. Mesto Bánovce nad 
Bebravou vykoná deratizáciu 
verejných priestranstiev, vrá-
tane kontajnerových stojísk.

Upozornenie: Fyzické 
osoby – podnikatelia a práv-
nické osoby môžu vykonávať 
deratizáciu výlučne prostred-
níctvom osôb, ktoré vykoná-
vajú dezinfekciu a  reguláciu 
živočíšnych škodcov ako 
profesionálnu činnosť.

Fyzické osoby – 
občania  môžu deratizáciu 
vykonať aj svojpomocne, bio-
cídnymi prípravkami na  to 

určenými, ktoré sú dostupné 
v obchodnej sieti.

Vyššie uvedené je 
potrebné vykonať z  dôvodu 
predchádzania vzniku 
a  šíreniu prenosných ocho-
rení. Synantrópne myšovité 
hlodavce (potkany, myši) sú 
živočíšni škodcovia, ktorí 
sa považujú za  významných 
prenášačov - pôvodcov rôz-
nych prenosných ochorení 
ľudí i zvierat a z tohto dôvodu 
môžu byť príčinou ohrozenia 
verejného zdravia. Nakoľko 
disponujú vysokým roz-
množovacím potenciálom, 
za  vhodných podmienok 
pravidelne dochádza k  ich 
premnoženiu v  objektoch 
ľudských sídiel, ako aj 
v  priľahlých vonkajších 
priestoroch. Aby sa tomu 
predišlo, a  tak sa dosiahla 
minimalizácia príslušného 
epidemiologického rizika 
v  oblasti verejného zdravia, 

je potrebné pravidelne vyko-
návať opatrenia na reguláciu 
uvedených živočíšnych 
škodcov.

Jediným efektívnym 
spôsobom regulácie popu-
lácií škodlivých hlodavcov 
je pravidelná celoplošná 
derat izácia v ykona ná 
najmenej dvakrát ročne 
prípravkami určenými 
a schválenými na tento účel. 
Príslušný termín akcie sa 
stanovuje podľa znalostí 
o reprodukčnom cykle živo-
číšnych škodcov, a  to v  jar-
ných a jesenných mesiacoch. 
Celoplošný a  zároveň syn-
chrónny výkon deratizácie 
má zabezpečiť čo najefek-
tívnejšiu likvidáciu škodcov 
na čo najväčšom území a má 
zároveň zabrániť ich migrácii 
z  deratizačne ošetrených 
objektov a plôch do objektov 
takto neošetrených.

  Tlačová správa mesta

Na  jar sme vás infor-
movali o výmene okien v ZŠ 
Gorazdova, na  ktorú sme 
v  škole dlho čakali. Vďaka 
dotácii 50  000 eur od  zria-
ďovateľa a  sume 25  000 eur 
z  vlastného rozpočtu sme 
preinvestovali spolu 75  000 
eur. Nadpriemerne teplá 
zima umožnila vykonať 
práce v prvej etape v mesia-
coch január a február. Druhá 
etapa – dokončenie pavilónu 
vedenia školy a  školskej 
jedálne začala v júni a pokra-
čovala v letnom období. Počas 
nej sa preinvestovalo spolu 
65  000 eur (50  000 od  zria-
ďovateľa a 15 000 z rozpočtu 

školy). Spolu sa tak v  oboch 
etapách preinvestovalo 
140 000 eur v pomere 100 000 
eur zriaďovateľ a 40 000 eur 
rozpočet školy. 

Vďaka tejto rekon-
štrukcii sa odstránili 
nebezpečné nefunkčné okná, 
tepelné mosty a  zvýšil sa 
tepelný komfort interiéru. 
Okrem toho nové okná 
prispeli k  estetickému 
vzhľadu tried, v  ktorých 
bola taktiež v  tomto roku 
ukončená výmena školských 
lavíc, stoličiek, nábytku 
a  nainštalované zariadenia 
informačno-komunikačných 
technológií. Týmto sme sa 

zaradili medzi najmoder-
nejšie zariadené základné 
školy v  Trenčianskom kraji. 
Otázkou do  budúcnosti ešte 
zostáva vyriešiť staré vodo-
vodné, elektrické a  tepelné 

rozvody, i  ošúchanú fasádu 
budovy (na  foto). Tento 
problém však trápi i iné školy 
a  predškolské zariadenia 
v meste a bude ich treba riešiť 
koncepčne.  A. Kúdela

Vyhodnotenie zberu elektroodpadu
V  sobotu 20. októbra 

2018 bol v  našom meste 
realizovaný mobilný zber 
elektroodpadu. Občania 
ta k moh l i  bezplat ne 
odovzdať svoj nepotrebný 
elektroodpad. Celkovo sa 
vyzbieralo 3,24 ton vyrade-
ných elektronických zaria-
dení z  domácností. Touto 

cestou sa chceme poďa-
kovať všetkým občanom, 
ktorí sa zapojili do  zberu. 
Zároveň chceme infor-
movať širokú verejnosť, 
že najbližší mobilný zber 
elektroodpadov v  našom 
meste bude na  jar roku 
2019. Tento systém zberu 
sa osvedčil a  v  podstatnej 

miere eliminuje znehod-
nocovanie a odcudzovanie 
elektroodpadov neprispô-
sobivými osobami. 

S a mo z re jme ,  b e z 
ohľadu na  vyššie uvedený 
systém zberu môže občan 
nášho mesta aj naďalej 
využiť možnosť odovzdať 
bezplatne svoj elektroodpad 

celoročne na  Zbernom 
dvore v  prevádzkových 
hodinách utorok až piatok 
od  7.00 do  17.00 hodiny, 
v  sobotu od  8.00 do  14.00 
hodiny. 

Ďakujeme, že spolu 
s  nami šetríte životné 
prostredie. 

 Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámer
ponuka na nájom nebytového priestoru

v  budove Domu služieb na  nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 
v  Bánovciach nad Bebravou. Ide o  nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 
32,79 m2. Bližšie informácie získate na stránke mesta: 
www.banovce.sk 

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámer
Nájom pozemku

z dôvodu hodného osobitného zreteľa

Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajímateľ, a Samuel 
Mekyš, Biskupice, ako nájomca časti pozemku C-KN 
parc. č. 223/1, k.ú. Biskupice. Bližšie informácie získate 
na stránke mesta: www.banovce.sk

V  zmysle §11a zákona 
č.317/2009 Z.z. o  pedago-
gických zamestnancoch 
a  odborných zamestnancoch 
a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov zverejňujeme 
i n for máciu o  voľ nom 
pracovnom mieste peda-
gogických a  odborných 
zamestnancov:
Názov a  adresa zamestná-
vateľa: Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Nám. Ľ. Štúra 1/1, 
957 01 Bánovce nad Bebravou 
(miesto v ýkonu práce: 
Materská škola, Radlinského 
ul, Bánovce nad Bebravou)
Kategória voľného pra-
covného miesta: Odborný 
zamestnanec v MŠ - školský 
špeciálny pedagóg, – 1 pra-
covné miesto
Predpoklady: podľa zákona 
317/2009 Z.z. o  pedago-
gických zamestnancoch 
a  odborných zamestnancoch 
a  o  zmene a  doplnení nie-
ktorých zákonov resp. podľa 
vyhlášky MŠ SR č. 437/2009 
Z. z., ktorou sa ustanovujú 
kvalif ikačné predpoklady 
a osobitné kvali� kačné požia-
davky pre jednotlivé kategórie 
pedagogických zamestnancov 
a  odborných zamestnancov.

Pracovný pomer na  dobu: 
určitú
Platové podmienky: určené 
v  zmysle zákona č. 317/2009 
Z.z. o pedagogických zamest-
nancoch a odborných zamest-
nancoch a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, zákona 
č.553/2003 Z.z. o odmeňovaní 
niektorých zamestnancov pri 
výkone práce vo verejnom 
záujme a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov.
Požadované doklady: žiadosť 
o  prijatie do  zamestnania, 
profesijný životopis, doklady 
o ukončenom vzdelaní, súhlas 
so spracovaním osobných 
údajov, v prípade úspešnosti vo 
VK/VP Výpis z registra trestov 
nie starší ako 3 mesiace.

Žiadost i o  prijat ie 
do zamestnania spolu s poža-
dovanými dokladmi doručte 
najneskôr 6.11.2018 do 12.00 
h na adresu mesta. Na obálku 
uveďte: „Žiadosť o  prijatie 
do  zamestnania OZ MŠ – 
neotvárať“. Ústny pohovor sa 
uskutoční dňa 9.11.2018 v čase 
od  10.00 h v  zasadačke MsÚ 
na Farskej ul. v Bánovciach nad 
Bebravou a vybraní uchádzači 
budú naň osobitne pozvaní. 
Viac na www.banovce.sk.

V  zmysle §11a zákona 
č.317/2009 Z.z. o  pedago-
gických zamestnancoch 
a  odborných zamestnancoch 
a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov zverejňujeme 
i n for máciu o  voľ nom 
pracovnom mieste peda-
gogických a  odborných 
zamestnancov:
Názov a  adresa zamestná-
vateľa:Mesto Bánovce nad 
Bebravou, Nám. Ľ. Štúra 1/1, 
957 01 Bánovce nad Bebravou 
(miesto výkonu práce: MŠ 
Radlinského, Bánovce nad 
Bebravou)
Kategória voľného pracov-
ného miesta: pedagogický 
asistent/asistentka – 1 pra-
covné miesto
Podkategória: asistent/asis-
tentka učiteľa materskej školy
Predpoklady:podľa zákona 
317/2009 Z.z. o  pedago-
gických zamestnancoch 
a  odborných zamestnancoch 
a  o  zmene a  doplnení nie-
ktorých zákonov resp. podľa 
vyhlášky MŠ SR č. 437/2009 
Z. z., ktorou sa ustanovujú 
kvalif ikačné predpoklady 
a osobitné kvali� kačné požia-
davky pre jednotlivé kategórie 
pedagogických zamestnancov 
a  odborných zamestnancov.

Pracovný pomer na  dobu: 
určitú
Platové podmienky: určené 
v  zmysle zákona č.317/2009 
Z.z. o pedagogických zamest-
nancoch a odborných zamest-
nancoch a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, zákona 
č.553/2003 Z.z. o odmeňovaní 
niektorých zamestnancov pri 
výkone práce vo verejnom 
záujme a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov.
Požadované doklady: žiadosť 
o  prijatie do  zamestnania, 
profesijný životopis, doklady 
o ukončenom vzdelaní, súhlas 
so spracovaním osobných 
údajov, v  prípade úspešnosti 
vo Výpis z registra trestov nie 
starší ako 3 mesiace.

Žiadost i o  pr ijat ie 
do zamestnania spolu s poža-
dovanými dokladmi doručte 
najneskôr do  6.11.2018 
do  12.00 hod na  adresu 
mesta. Na  obálku uveďte: 
„Žiadosť o prijatie do zamest-
nania AsUMŠ – neotvárať“.

Ústny pohovor sa usku-
toční dňa 9.11.2018 v  čase 
od  11.00 h v  zasadačke MsÚ 
na ul. Farská 3, Bánovce nad 
Bebravou a vybraní uchádzači 
budú naň osobitne pozvaní. 
Viac na www.banovce.sk.

Mesto Bánovce nad Bebravou 
Oznámenie o voľných pracovných miestach
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 Spoločenská kronika

Jozef Mičko  *1954
Anton Igaz *1936
Peter Varhanik *1933

Opustili nás

Peter Píš – Veronika Valachová
Igor Klačansk ý – Nadežda Bottková

Uzavreli manželstvo

Karpinský, Peter - Teta Agáta 
a  jej mačacia sedmička: Tetu 
Agátu majú radi všetci susedia 
a  známi. Je totiž milá, láskavá 
a  dokonca slávna. O  tete Agáte 
raz písali aj v  novinách. Článok 
sa volal tak ako táto kniha a pri 
článku bola i  veľká fotka tety 
Agáty a jej štyroch kocúrov a troch 
mačiek... 
Štelbaská, Zuzana – Trinásť-
roční: Päť postáv, päť hrdinov, 
ktorých zdanlivo nič nespája 
– okrem toho, že majú trinásť 
rokov. Darina, Oliver, Sväťo, 
Šarlota a Viola, každý z nich žije 
v inom meste, v inom čase a rieši 
iný problém: závislosť na  sociál-
nych sieťach, emigráciu rodičov 
a neuveriteľný návrat do otcovho 
rodného mesta, únik pred mamou, 
ktorá túži začať nový život, či hľa-
danie zmyslu života, ktorý bohatá 
rodina nezaručí... 
Štelbaská, Zuzana – Pätnásť-
roční: Aké je to byť pätnásť-
ročným? Skúšať, čo všetko je 
dovolené? Žiť vo vlastnom svete 
a ostatné neriešiť? A čo ak všetci 
len hľadáme pochopenie a blízkosť 
niekoho druhého? 15-roční uza-
tvárajú poviedkovú trilógiu talen-
tovanej slovenskej autorky Zuzany 
Štelbaskej a prostredníctvom pia-
tich pútavých príbehov umožňujú 
nahliadnuť do  komplikovanej 
reality mladých, blúdiacich kdesi 
medzi svetom detí a svetom dospe-
lých. Prezrádzajú, čím všetkým 

musíme prejsť, kým si tu nájdeme svoje miesto…
O  ďalších nových knihách pre deti a  mládež v  budúcom 
vydaní novín.  (r)

Nové knihy v knižnici

Naše recitátorky v celoslovenskom kole
Ž i a č k y  Z á k l a d ne j 

umeleckej školy Dezidera 
Kardoša si minulý týždeň 
priniesl i z  regionálnej 
súťaže v  umeleckom pred-

nese pôvodnej slovenskej 
poézie Timravina stud-
nička v  Trenčíne, ktorú 
organizovalo Trenčianske 
osvetové stredisko, hneď tri 

pekné umiestnenia. V prvej 
kategórii získala prvé miesto 
A le x a nd r a  Rehá kov á , 
v tretej kategórii prvé miesto 
Janka Repová a druhé miesto 

Michaela Srncová. Víťazky 
budú naše mesto a  kraj 
prezentovať na  celosloven-
skom kole súťaže v Lučenci. 
Gratulujeme!  (r) 

Po  takom krásnom 
dlhom lete je „dušičkový“ 
čas priam mementom. 
Potvrdením, ako sa všetko 
razom zmení... ako rýchlo 
plynie čas. Opäť sadneme 
do áut a prejdeme krížom – 
krážom republiku a možno 
aj pol sveta, aby sme 
niekde... niekomu zapálili 
sviečku... pri hrobe. Škoda, 
že to isté neurobíme preto, 
aby sme navštívili niekoho, 
koho sme dávno nevideli. 
Už nevieme presne, kto je 
náš bratranec alebo sester-
nica... strýko... teta. Mnohí 
žijeme len v  „bublinke“ 
našej úzkej rodiny. Občas 
do  tej „bublinky“ vstúpi 

informácia, že zomrel 
otcov bratranec... alebo 
dcéra maminej sesternice. 
Kto to je? Kedy sme sa 
videli naposledy? Mŕtvi si 
zaslúžia našu úctu... a  tí 
živí potrebujú náš čas. 
Čas je vzácna veličina. Je 
ako dedičstvo, ktoré treba 
múdro a  správne rozdeliť. 
Na vašich cestách za hrobmi 
zosnulých navštívte tých, 
ktorí sú ešte tu... a vo chvíli, 
keď zapálite prvú sviečku 
pri hrobe tých, čo už nie 
sú, uvedomte si, ako rýchlo 
a nečakane sa môže všetko 
zmeniť. Spomienky z preži-
tých spoločných chvíľ, sú to 
jediné, čo nám zostane.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Tvorivá dielňa v MŠ 9. mája 
Zlatá jeseň s rodičmi

V  Materskej škole 
na  Ulici 9. mája sa 18. 
októbra uskutočnil dvanásty 
ročník jesennej tvorivej 
dielne Zlatá jeseň. Z  jesen-
ných plodov spoločne tvorili 
rodičia, deti, aj učiteľky. 
Práce sa aranžovali po chod-
bách školy za  pomoci detí. 
Deti boli pyšné na  svojich 

rodičov a  z  ich spoločných 
prác mali všetci obrovskú 
radosť. Tešili sa nielen zo svo-
jich výrobkov, ale aj z práce 
svojich kamarátov. Takáto 
spolupráca dáva možnosť sa 
lepšie spoznať a  vzájomná 
otvorenosť, ochota pomôcť 
vytvára dobré vzťahy medzi 
rodičmi a učiteľkami...  (mš)

Centrum voľného času 
sa aj počas tohtoročnej 
Študentskej kvapky krvi 
22. októbra stalo miestom 
darovania najvzácnejšej 
tekutiny na  svete. Odbery 
zabezpečovali pracov-
níci pojazdnej jednotky 
Národnej transfúznej sta-

nice z  Trenčína. Pre tento 
ušľachtilý počin sa pri-
hlásilo celkom 36 darcov, 
ale iba tridsiati mohli krv 
darovať. Je veľmi poteši-
teľné, že medzi darcami 
bola takmer polovica – až 
štrnásť prvodarcov.

  Ďakujeme! (r)

Študentská kvapka
so štrnástimi prvodarcami

Pietna spomienka 
na zosnulých

Výbor Občianskeho 
združenia „Za  život“ 
v  Bánovciach nad 
Bebravou pozýva svojich 
členov a  obyvateľov 
mesta na  spomienkový 
pietny akt, ktorý sa bude 

konať pri príležitosti 
Sviatku všetkých svätých 
a  Pamiatky zosnulých 
vo  štvrtok 1. novembra 
2018 o  14.00 hodine 
na  miestnom urnovom 
cintoríne. (zz)

ZŠ Školská k výročiu Česko-Slovenska

Žiaci prvého stupňa 
sa pod vedením triednych 
učiteliek venovali sloven-
ským a českým rozprávkam. 
Tretiaci čítali prvákom 
českú rozprávku, vyhľadá-
vali podobné slová v oboch 
ja z ykoch,  u spor iad a l i 
obrázky podľa dejovej línie, 
určovali znaky rozprávky 
a  oboznámili sa so zbera-
teľmi ľudových rozprávok. 
Žiaci pracovali individuálne, 
aj skupinovo, vyhľadávali 
informácie o  spisovateľoch 

v  encyklopédiách, vyho-
tovili projekt v  českom 
jazyku, a  tiež usporiadali 
súťaž o  Naj knihu... Rov-
nako žiaci druhého stupňa 
sa pod vedením triednych 
učitel iek v  spolupráci 
s  vyučujúcimi slovenského 
jazyka, dejepisu a občianskej 
výchovy boli aktívni. Naprí-
klad vyhľadávali udalosti 
československých dejín 
za  posledných 100 rokov 
a  získané údaje použili pri 
tvorbe leporela s  časovou 

priamkou. Okrem iných 
aktivít veľmi zaujímavou 
bola téma prvého prezidenta 
T. G. Masaryka a jeho kaštieľ 
v  Topoľčiankach. Úlohou 
ž ia kov bolo v yh ľadať 
významné osobnosti našich 
dejín, ktoré navštívili Topoľ-
čianky a  vytvoriť projekty 
v obrazovej podobe. Ďalšou 
aktivitou bolo za  pomoci 
internetu vyhľadať spojitosť 
myšlienok Alexandra Dub-
čeka s  Ľudovítom Štúrom 
a  poukázať na  ich životné 

úsilie o  slobodu národa. 
Prostredníctvom power-
pointov ých prezentáci í 
najstarší žiaci informovali 
o  dôležitých osobnostiach 
ČSR, o  svetových vojnách, 
o  kľúčových rokoch 1968 
a  1989... Výsledkom tvorby 
žiakov sú pútavé plagáty 
a projekty, ktoré budú zdobiť 
priestory školy. Zapojenie sa 
do tohto projektu bolo inšpi-
ratívne nielen pre žiakov ZŠ 
Školská, ale aj pre žiakov 
celého Slovenska.  (ms)

Žiaci Základnej 
školy Školská sa 

22. októbra zapojili 
do celoslovenského 
projektu - 
Medzinárodného 
dňa školských 
knižníc na tému 
Skutočné knižnice 
– skutočné 
vzdelávanie: 100 
rokov od vzniku 
Česko-Slovenska. 
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Vernisáž vo výstavnej 
sieni MsKS otvori l i 
a účastníkov nielen z mesta 
a  okolia, ale aj z  celého 
Slovenska, privítali mode-
rátorka Blanka Kodajová 
a  riaditeľka MsKS Zuzana 
Janáčová. Pozdravy odzneli 
aj z  úst viceprimátorky 
Dany Švecovej a  poslan-
kyne MsZ a  TSK Rudolfy 

Novotnej. „Aj fotografie 
umiestnené na  nižších 
priečkach by mali autorov 
motivovať k  zdokonaľo-
vaniu sa v tvorbe. Veď nám 
predovšetkým ide o  radosť 
zo samotného fotografo-
vania, o  svojské zachytenie 
emócií, vnímania svetla 
okolo nás a možnosť podeliť 
sa so svojím videním s inými 
spriaznenými divákmi 
a nadšencami fotogra� e,“ to 

sú slová Vladimíra Matúša, 
predsedu bánovského 
Fotoklubu Rokoš, ktorý 
za  organizátorov ako prvý 
gratuloval zástupcom 
fotoklubov k  získaným 
bodom. Vyhodnotenie 
a  slávnostná vernisáž 
Petzvalovho okruhu prišla 
do  nášho mesta po  štrnás-
tich rokoch... 

Fotografie prihlásené 
do  súťaže, „putujú“ cez 
všetky fotokluby a  tie pri-
deľujú body jednotlivým 
fotogra� ám. Za  rok 2018 
najviac - až 774 bodov 
a prvenstvo získal Fotoklub 
Helios Komárno, 713 
bodov a  druhé miesto 
patrilo Fotoklubu Granus 
Podbrezová a  tretie miesto 
so 742 bodmi Piešťanskému 
fotok lubu... Bánovský 

Fotoklub Rokoš so 733 
bodmi obsadil 7. miesto. 
Najviac - 79 bodov získala 
fotka Mágia svetla Michala 
Bobáka z  Podbrezovej. 
Z  bánovských fotografov 
najviac zabodovali snímky 
– Psssst od  Tomáša Pavle 
(71 bodov), Ranný kúpeľ 
od  Ľubora Čačka (68 
bodov) a Ku svetlu od Bra-
nislava Holbaya (67 bodov). 
Do  tohtoročnej súťaže 
Petzvalov mapový okruh 
prihlásili svoje fotky aj ďalší 
členovia Fotoklubu Rokoš 
- Vladimír Matúš, Róbert 
Fojtík, Lukáš Lacik, Michal 
Kodaj, Daniela Mura-
nová, Ivan Zajac, Tomáš 
Valient, Jaroslav Švába, 
Miroslav Igaz, Dušan 
Čaniga a  Marián Paluš. 
Príjemnú atmosféru tohto 
významného kultúrno-
spoločenského podujatia 
spríjemňovali tóny a piesne 
bá novskej  hudobnej 
skupiny Tí oni. Organizá-
tormi boli predovšetkým 
Fotoklub Rokoš Bánovce 
nad Bebravou a  MsKS, 
finančne prispeli mesto, 
TSK a viacerí sponzori. 

Bánovský fotograf 
Robert Fojtík, jeden z dlho-
ročných a  zakladajúcich 
členov Fotokubu Rokoš, 
si splnil svoj sen – jeho 
pozvanie do Bánoviec prijal 
významný český profesio-
nálny fotogra� sta a  doku-
mentarista Jindřich Štreit. 
V  záplave pracovných 
povinností si našiel čas 
zotrvať medzi Bánovčanmi 
tri dni. Bol to vraj taký 

malý zázrak, ale najmä česť. 
Preto sa z  dvojdňového 
fotovíkendu stalo, tak ako 
som už písala v  minulých 
nov inách,  t rojd ňové 
česko-slovenské podujatie, 
v ýborne načasova né 
k výročiu vzniku spoločnej 
republiky. Výstava v MsKS 
potrvá do 15. novembra. 

Prítomnosť 72-roč-
ného profesora Jindřicha 
Štreita dodala celému 
fotovíkendu punc noblesy, 

profesionality, ale najmä 
ľudskosti. V  sprievode 
Vladimíra Matúša, neskôr 
aj sám, si pozrel vystavené 
fotograf ie bánovských 
fotografov a potom aj ostat-
ných. Pochválil všetkých 
za snahu a veľmi všeobecne 
vyzdvihol niektoré témy. 
Najmä to, že tému treba 
dobre poznať, aby sme 
urobili dobrý záber. On 
je verný celý život obyčaj-
nému človeku, najmä málo 
populárnym sociálnym 
témam, ako sú napríklad 
ľudia na okraji spoločnosti. 
A  práve o  ľuďoch bez 
domova bol jeho novší 

cyklus fotografií, ktoré 
fotil tri roky a v sobotu 20. 
októbra ich v MsKS prezen-
toval členom slovenských 
fotoklubov aj s  bohatou 
vzájomnou diskusiou. 
V nedeľu dopoludnia pred-
nášal širokej verejnosti. 
Najskôr o  jeho „putovnej“ 
výstave veľkoformátových 
„socialistických“ fotogra� í 
s  názvom Abnormalizace, 
ktorú venoval 50. výročiu 
vpádu vojsk Varšavskej 

zmluvy a  ktorú sme mohli 
obdivovať v  MsKS len 
pár dní. Potom predstavil 
formou projekcie aj svoje 
novšie cykly fotogra� í zo 
života väzňov súčasných 
väzníc a o práci opatrovate-
liek z hospicu, ktoré sa starajú 
o umierajúcich v domácom 
prostredí. Nielen fotogra� e, 
ale aj sprievodné slová pána 
profesora boli dôkazom 
ľudskosti a  citlivého prí-
stupu k  fotografovaným 
„objektom“, s  ktorými 
si najskôr vytvoril pria-
teľský vzťah. Ako povedal 
na margo umierajúcich ľudí: 
„Samota je omnoho ťažšia 

ako choroba samotná...“ 
Profesor Štreit podobným, 
málo populárnym témam 
obetoval celý život. „Snažím 
sa zachytiť ten najobyčajneší 
život... aj keď veľa cestujem 
a  fotím po  svete, kde sú 
rôzne kon� ikty, požiare či 
iné atraktívne udalosti pre 
fotografa, mňa zaujíma len 
bežný život...“ V súčasnosti 
fotí na Slovenku s Armádou 
spásy a  pripravuje nový 
cyklus. V  sále MsKS sme 

mohli nahliadnuť do množ-
stva jeho publikácií zame-
raných práve na spomínané 
témy. Zavŕšením česko-
slovenského trojdňového 
fotovíkendu v  bánovskom 
kultúrnom stredisku bola 
slovenská premiéra nového 
českého dokumentárneho 
� lmu Na tělo - o obyčajnom 
svete tohto neobyčajného, 
svetom uznávaného foto-
grafa... A  my sme mali 
tú česť poznať ho osobne 
a  nasiaknuť jeho profesio-
nalitou ukrytou v ľudskom 
prístupe k  práci, k  ľuďom, 
pred i za objektívom. 
 Text a foto: Alena Borszéková

fotovíkend6

XXIV. Petzvalov mapový okruh fotoklubov vyvrcholil v našom meste
Milovníci fotografie sa školili aj ľudskosťou

C elkom 225 fotografií z 15 amatérskych fotoklubov 
z celého Slovenska a 10 520 pridelených bodov - to je 

štatistika XXIV. ročníka Petzvalovho mapového okruhu 
fotoklubov, ktorého vyvrcholenie a vyhodnotenie sa 
uskutočnilo 19. októbra v MsKS v Bánovciach nad Bebravou. 
Opäť, po štrnástich rokoch...

Fotogra� e tohtoročného víťazného Fotoklubu Helios Komárno

Vľavo dole fotogra� a Pssst od Tomáša Pavle, ktorá z bánovského fotoklubu získala 
najviac bodov

Za  bánovský Fotoklub Rokoš si cenu z  rúk Zuzany 
Janáčovej prevzal Ľubor Čačko, uprostred predseda 
Vladimír Matúš 

Profesor Štreit pred jednou zo svojich fotogra� í z 80-ych rokov, za ktorú šiel do väzenia
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Venované 100. výročiu vzniku spoločnej Československej republiky 
Prvé dni po prvej svetovej vojne v Bánovciach

Nenápadné jubileá nášho mesta a jeho budov

Aj v Bánovciach nechala 
prvá svetová vojna množstvo 
vdov, sirôt, zmrzačených 
a  na  štátnu podporu odká-
zaných ľudí. Podľa súpisu, 
ktorý sa uskutočnil v prvých 
mesiacoch po  skončení 
vojny, padlo vo vojne 38 
obyvateľov Bánoviec, ktorí 
zanechali 24 vdov a  57 
sirôt. S  ťažko poškodeným 
zdravím sa vrátilo 29 naru-
kovaných vojakov. V  roku 
1924 pribudlo k  tomuto 
počtu ešte ďalších 27 mien. 
Zo zachovaných prameňov 
sa skutočný počet padlých 
nedal presne zistiť. Pri 
porov náva ní  zozna mu 
v mestskej kronike so spomí-
naným súpisom sa zhoduje 
len 20 mien. Nepochybne 
môžeme pokladať za  pad-
lých aj ďalších 18 osôb zo 
súpisu z  roka 1924, pretože 
je to súpis vdov po padlých 
vojakoch. Vojenské šialen-

stvo sa skončilo 11.11.1918 
k apitu lác iou Nemeck a 
a  podpísaním prímeria. 
Okrem šťastia z vytúženého 
mieru sa ľudia žijúci do roku 
1918 v  mnohonárodnostnej 
habsburgskej monarchii 
mohli radovať aj zo vzniku 
vlastných národných štátov.

Na  troskách rakúsko-
u h o r s k e j  m o n a r c h i e 
vznikla 28. októbra 1918 aj 
Československá republika, 
prvý spoločný štát Čechov 
a Slovákov. Dňa 30. októbra 
1918 bola na  zhromaždení 
v  Martine založená Slo-
venská národná rada, ktorá 
sa prijatím Deklarácie slo-
venského národa prihlásila 
k  novému štátu. Tento štát 
sa zrodil vďaka mocenským 
zmená m spôsobený m i 
prvou svetovou vojnou 
a bol začlenený do systému 
medzinárodných vzťahov 
v  povojnovej Európe tak, 

ako to vyhovovalo víťazným 
dohodovým veľmociam, 
najmä Francúzsku. Slo-
venskí politici videli v  spo-
jení s Českom perspektívne 
a  obojstranné výhodné 
riešenie. Nový štátny útvar 
zbavil Slovensko maďari-
začného útlaku predchádza-
júcich desaťročí, zaviedol 
parlamentnú demokraciu, 
zvýšil vzdelanostnú úroveň 
obyvateľstva a  občanom 
sprístupnil verejné dianie. 
Priniesol však aj nové 
problémy a  sk lamania. 
Slovákov neuznali za  svoj-
bytný národ a  nový štát sa 
budoval na  centralistickom 
princípe. Vysťahovalectvo, 
brzdenie hospodárskeho 
vývoja, problém uplatnenia 
sa novej slovenskej inteli-
gencie, korupcia, politická 
zodpovednosť – to boli javy, 
ktoré negatívne vplývali 
na slovenskú spoločnosť. 

Reakcie na  dve závažné 
historické skutočnosti, ako 
bol koniec vojny a  vznik 
samostatného štátu, dostala 
na  Slovensku špecif ickú 
podobu. Nesmierna úľava 
z  konca vojny, návrat 
revolučne naladených fron-
tových vojakov a  legionárov 
(z Bánoviec vstúpili do  légií 
Ján Filko, Anton Krajčík, 
Štefan Minárik, Jozef Ragas, 
Jozef Sitár, Ján Sliepka, Jozef 
Stránsky, Pavol Surmín, 
Karol Šurcl a  Ján Žitvay, 
do pluku Slovenskej slobody 
na sklonku roku 1918 Štefan 

Bolech a Ján Falta), vyvolali 
na  celom území Slovenska 
vlnu represálií smerujúcich 
proti predstaviteľom dovte-
dajšej moci – notárom, rich-
tárom, úradníkom (zväčša 
Maďarom) a  najmä židov-
ským obchodníkom, ktorí 
vojnové utrpenie neniesli 
tak bolestne ako pospolitý 
ľud. Mnohí dokonca na vojne 
zbohatli...

Spomienky na  prvé dni 
v  novom štáte zozbieral vo 
svojej prácu Slovenský prevrat 

K. A. Medvecký, slovenský 
etnograf, historik a cirkevný 
hodnostár. O  udalostiach 
v  Bánovciach vypovedajú 
(nie celkom jednotne) ich 
priami účastníci Anton Lapár 
a N. Ružička. Podľa Antona 
Lapára v  Bánovciach ľudia 
hneď potom, ako sa dozve-
deli o  vzniku nového štátu, 
postŕhali maďarské nápisy, 
vyháňali Židov z  obchodov 
a  demolovali ich príbytky. 
Do okresného mesta sa začali 
hrnúť aj ľudia z  okolitých 
dedín. Ohrození židovskí 
obchodníci sa zabezpečili 

a  zriadili silné stráže, takže 
väčšie rabovanie napokon 
nenastalo. Lapár spomína len 
zastrelenie mladého Róma, 
ktorý z  trafiky vyhadzoval 
na ulicu tabak, cigarety a iný 
tovar. Udalosti sa podľa spo-
mienok N. Ružičku odohrali 
takto „...v okresnom meste 
Bánovciach rabovky boli vo 
väčšej miere, takže z ďalekých 
obcí prichádzali pre vyra-
bovaný tovar aj na  vozoch. 
Tam rabovali zväčša obchody. 
Keď sa to každodenne začalo 

opakovať, Bánovčania si 
žiadali z  Uhrovca pomoc. 
Dostali zbrane a náboje. Tak 
za nasledujúcej rabovky padlo 
niekoľko ľudí, čo udusilo chuť 
na ďalšie rabovanie.“

Ď a l š i e  s p om i e n k y 
hovoria o  tom, že rabovalo 
najmä maďarské vojsko, 
ktoré sa mesta zmocnilo 
4 .  decembra .  Situácia 
všeobecne bola napätá. Pre 
znepokojené obyvateľstvo 
bolo potrebné zaobstarať 
potravu, obuv a odev. Peňazí 
nebolo, pretože maďarské 
ú r a d n í c t v o  o d v i e z l o 
do  Maďarska aj peniaze 
a  cennosti daňového úradu. 
V  ťažkej situácii pomohla 
Ľudová banka, na čele ktorej 
stál vtedy Anton Lapár, 
pokladníkom bol Henrich 
Orel a účtovníčkou Štefánia 
Obuchová. Podarilo sa zado-
vážiť aj potrebné potravinové 
články – soľ, cukor, múku 
a  z  bošianskej továrne kožu 
na  obuv. Významnú úlohu 
pri normalizácii pomerov 
v  Bánovciach mali bratia 
Lapárovci, ktorí celé dni 
trávili medzi ľuďmi a snažili 
sa ich upokojiť...

 (Pokračovanie 
 v budúcom vydaní novín.) 
 (ab)

Rok 2018 bol ako tzv. 
„osmičkový“ rok zdôraz-
ňovaný hneď v  januári 
ako obdobie, v  ktorom je 
možné očakávať významné 
spoločenské zmeny. Také 
konštatovania sa odvíjali 
od  „osmičkových“ rokov 
našich dejín, kedy sa vždy 
čosi zomlelo, najmä v rokoch 
1848, 1918, 1948, 1968... 
V  a ktuá lne ply núcom 
októbri sa tiež veľmi pri-
pomína sté výročie vzniku 
prvého spoločného štátu 
Čechov a Slovákov, ktoré pri-
padlo na nedeľu 28. októbra. 
Vo svojom príspevku chcem 
však viac upriamiť pozor-
nosť čitateľa k  nám domov, 
do  Bánoviec nad Bebravou. 
V  histórii nášho mesta 
máme v tomto roku 2018 tiež 
niekoľko okrúhlych jubileí, 
ktoré stoja za zmienku.
 Prvým z nich je 90. výročie 
začiatku používania názvu 
nášho mesta ako Bánovce 

nad Bebravou. Pretým sa 
používali názvy VillaBen, 
Ben, Baan, FortalicumBan, 
CastellumBaan, Banowcze, 
Bánovce pr i  Trenčíne. 
Súčasné pomenovanie bolo 
oficiálne zavedené od  roku 
1928. Prívlastok je odvodený 
od  názvu rieky a  pomeno-
vanie Bebrava je odvodené 
od  staroslovanského názvu 
rieky Bebr – bobor, teda 
bobria rieka. V staroslovan-
skom horoskope má bobor 
túto charakteristiku: ľudia 
tohto znamenia musia mať 
vo  veciach veľký poriadok, 
dokonca milujú presný 
harmonogram aj vo  svojich 
činnostiach. Vo svojom 
živote chcú niečo vybudovať 
a  dosiahnuť, tak ako bobor 
buduje svoju priehradu 
na rieke. Ak však prídu prob-
lémy, bobor má tendenciu 
zutekať. A  rovnako to robia 
aj títo ľudia, majú tendenciu 
pred vecami zatvárať oči. 

Skrátka ,  nechcú vy jsť 
zo  svojej komfortnej zóny, 
a to ani v práci, ani v láske...
 Ďalším jubilantom osla-
vujúcim 110. výročie exis-
tencie je budova typická pre 
bánovské námestie svojím 
šarmom a charakteristickou 
vežičkou, a  to budova Jed-
noty SD na  rohu Hviezdo-
slavovej ulice a  námestia. 
Postaviť ju dal bánovský 
advokát Vojtech Vranovič 

v roku 1908. Stavba vznikla 
ako hotel Central, potom 
v nej ponúkala svoje služby 
jedna z  prvých veľ kých 
bánk so slovenským kapi-
tálom – Tatra Banka, neskôr 
fungoval Konzum (obchod 
so zmiešaným tovarom) 
a  do  roku 1987 zdravotné 
stredisko. V súčasnosti v nej 
sídlia viaceré obchodné pre-
vádzky a stavba je majetkom 
Jednoty SD Topoľčany.

 Rovnaké 110. výročie má 
aj budova na  rohu Farskej 
ulice a  námestia (na  foto), 
všeobecne známej ako 
Rímsko-katolícky uči-
teľský ústav. Vznikla v roku 
1908 ako sídlo Bánovskej 
sporiteľne, čo bol najstarší 
finančný ústav v  Bánov-
ciach nad Bebravou. Banku 
pred krachom v roku 1933 
zachránila Cirkevná obec, 
ktorá túto budovu odkúpila 
a v roku 1934 po rozličných 
peripetiách zriadila v  nej 
Rímsko-katolícky učiteľský 
ústav. Ten zanikol v  roku 
1945. Budova sa však aj 
naďalej v yužíva la  pre 
potreby vzdelávania a mali 
v  nej sídlo aj gymnázium, 
Ekonomická škola pre 
pracujúcich, a  tiež Stredná 
priemyselná škola stroj-
nícka. Dnes je v  budove 
niekoľko obchodov a  Pas-
toračné centrum. Budova 
patrí cirkvi.

 Stodesaťročným jubilan-
tom je aj budova na  Jesen-
ského ulici známa ako 
Dom Janka Jesenského. 
Táto stavba je od  roku 
1990 národnou kultúrnou 
pamiatkou a  je vo vlast-
n íc t ve  Trenč ia nskeho 
sa mospráv neho k raja , 
ktorý sa ju chystá opraviť. 
Advokát Janko Jesenský dal 
dom postaviť ako svoje sídlo 
v  roku 1908. Žil v nej však 
krátko, iba do  vypuknutia 
prvej svetovej vojny v  roku 
1914. Po vojne o dom prišiel 
a z Bánoviec sa odsťahoval. 
Budova dnes slúži pre 
vzdelávacie účely Gymnázia 
Janka Jesenského.

Tieto, ale aj iné objekty, 
okolo ktorých denne bez 
povšimnutia chodíme, 
skrývajú zaujímavé osudy 
a sú trvalou súčasťou našej 
bánovskej histórie, čo 
nezaškodí si občas pripo-
menúť.  Peter Bulík

Sté výročie vzniku spoločného štátu Čechov a Slovákov si 
pripomínajú obidve dnes už samostatné republiky množstvom 

akcií. Organizujú sa rôzne podujatia na medzinárodnej, krajskej 
i miestnej úrovni. Iba v Bánovciach nad Bebravou sme sa zatiaľ 
nedozvedeli o žiadnej oficiálnej iniciatíve k tomuto významnému 
výročiu. Redakcia Bánovských novín sa rozhodla aspoň textom 
priblížiť súčasníkom, ako naše mesto prežívalo prvé dni nového 
štátu. Podrobne o tom píše v monografii mesta z roku 2002 historička 
PhDr. Oľga Kvasnicová v samostatnej časti s názvom Bánovce nad 
Boebravou v rokoch 1914 – 1945. Z kapitoly Prvá svetová vojna 
a vznik Československej republiky vyberáme:

Vlajka Československej 
republiky 1918-1920

Vlajka Československej 
republiky 1920-1993
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Týždeň zdravej výživy a Deň jablka v ZŠ Partizánska
S cieľom zvýšiť záujem 

žiakov o zdravé stravovanie 
a zdravý životný štýl zorga-
nizovali pedagógovia Zák-
ladnej školy Partizánska pre 
všetky ročníky od 15. do 19. 
októbra Týždeň zdravej 
výživy. Celoškolskými 
aktivitami bol súčasne pre-
biehajúci zber papiera a Deň 
jablka. Tento deň začínal 
anketou „Aké jabĺčko máš 
najradšej“, na ktorú odpo-
vedali žiaci, zamestnanci 
školy ale aj rodičia. Všetci 
si mohli pozrieť výstavku 
jabĺčok, ktoré priniesli 
žiaci z  vlastných záhrad. 
V  niektorých triedach 

prišli žiaci vo farbách jabĺk. 
V  tento deň na  všetkých 
hodinách zaznievala téma 
tohto „zázraku“ vo výžive, 
lebo jablko je pre nás Slo-
vákov jedno z najzdravších 
druhov ovocia. Zásluhou 
dobrej spolupráce s � rmou 
Fresco plus každý žiak 
ochutnal červené jabĺčko. 
Nechýbali ani jablkové 
šťavy, sušené jabĺčka a  iné 
maškrty. Na  hodinách 
chémie prebiehali besedy 
s  ochutnávkou jablkovej 
šťavy a  jabĺk. Na výtvarnej 
výchove deti stvárňovali 
komponenty zdravej výživy 
využitím rôznych druhov 

v ý t varných techní k . 
Na  biológii sa rozoberali 
témy poznávania a  pes-
tovania zdravých plodín. 
Mladší žiaci sa venovali 
zdravej výžive po  svojom: 
slovné úlohy z matematiky 
a  pracovné listy na  hodine 
slovenského jazyka boli 
venované zdravým plodom 
a kalóriám. Súčasťou tohto 
týždňa bola i  celoklubová 
Šarkaniáda. V  rámci 
rekreačných aktivít v Škol-
skom klube detí si vyrobili 
papierových šarkanov, lebo 
tie, rovnako ako zber úrody 
v záhradách, sú symbolom 
jesene.  (zš)

Štvrtáci Gymnázia 
Janka Jesenského sa 
zúčastnili medzinárod-
ného veľtrhu vysokých 
škôl VAPAC v  Národnom 
tenisovom centre v  Bra-
tislave. Spolu s  pedago-
gickým dozorom mali 
možnosť vypočuť si rady, 
ktoré im ochotne poskytli 
zástupcovia vysokých 
škôl. Každá vysoká škola 
bola zastúpená pedago-
gickým pracovníkom, ale 
aj študentmi. K  dispozícií 
bolo veľké množstvo 
brožúr s  informáciami 
o konkrétnej vysokej škole, 
možnostiach prijatia alebo 

so zoznamom študijných 
odborov, ktoré daná škola 
ponúka. Každú polhodinu 
bola realizovaná živá pred-
náška o  vybraných vyso-
kých školách. Veľtrhu sa 
okrem slovenských zúčast-
nili aj vysoké školy z Českej 
republiky, Dánska, Veľkej 
Británie a iné. Taktiež mali 
žiaci možnosť stretnúť 
sa so zástupcami � riem, 
ako napríklad Erasmus+ 
alebo InterStudy. Exkurzia 
posk y t la š tudentom 
možnosť sa  orientovať 
v  ponuke vysokých škôl 
a  pomohla tým, ktorí sa 
nevedia rozhodnúť.  (rš)

Bánovskí gymnazisti 
na veľtrhu vysokých škôl 

Aj v  Základnej škole 
s  Materskou školou 
Dvorec si pripomenuli 
Týždeň zdravej výživy. 
Ticho a nenápadne vkĺzlo 
medzi nich kúsok zdravia. 
Najprv v  podobe zdra-
vých tanierov cez rušné 
debatné krúžky, čo sa má 
a čo sa nemá konzumovať, 
až po  potravinovú pyra-
mídu v  školskej jedálni. 
Tam sa varilo chutne 
a  zdravo podľa pyramí-
dových pravidiel a deti si 
mohli vybrať či už prílohu 
k jedlu alebo nápoj podľa 
vlastnej chuti. Nechýbala 
ani ochutnávka zdravia 
a  „živé“ ovocno - zeleni-
nové hádanky. Zdravý 
týždeň vyvrcholil Dňom 

jablka. Hneď ráno čakal 
na  žiakov jabĺčkov ý 
pozdrav, jabĺčková hymna 
požičaná od  speváčky 
Kristíny, jabĺčková slo-
venčina i  matematika. 
Nezabudnuteľnými zos-
tanú jablkové súťaže, 
kde za  získané body 
bol vyhlásený jablkový 
kráľ a  kráľovná... Záver 
projektového dňa patril 
jabĺčkovým dobrotám. 
Zo žiakov sa stali kuchári 
a  vyrobili jablkové jed-
nohubky, špízy, torty, 
šaláty, smoothie a  iné 
nápoje. O bodku na záver 
sa postarala opäť školská 
jedáleň. Každý zo žiakov 
dostal dobrú domácu 
jablkovú výživu.  (mš)

Žiaci ako kuchári 
jabĺčkových dobrôt 

na facebooku 
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Kým v predchádzajúcich 
ročníkoch sme úspešným 
záhradkárom odovzdávali 
ceny priamo na pódiu počas 
Bá novského jesenného 
jarmoku, tento rok sme 
zvolili inú taktiku. Chceli 
sme sa so záhradkármi 
lepšie poznať a  porozprávať 
sa. Ideálnym miestom pre 
tento účel je Kultúrne cen-
trum Ži:va v  Dome služieb 
na námestí, kde sme pozvali 
aj prostredníctvom novín, 
aj cez internet, všetkých 
bánovských záhradkárov. 
Odozva bola minimálna, ale 
tí, čo mali, prišli. Dalo by sa 
povedať, že to boli tí najza-
ujímavejší záhradkári tohto 

roka v našom meste (o kto-
rých vieme). Samozrejme, že 
v prvom rade to boli víťazi - 
v kategórii naj rajčina Štefan 
Šuňal, v kategórii naj cuketa 
Štefan Leštinský a v kategórii 
naj zemiak Anna Hanková. 
S  prívlastkom naj bola 
najmladšou účastníčkou 
posedenia Eliška Šuňalová, 
ktorá dočasne imobilnému 
dedkovi osobne pomáhala 
pri polievaní záhradky, 

a najstarším bol Štefan Leš-
tinský z Dolných Ozoroviec, 
ktorý nakoniec priznal, že 
takých vyše štvorkilových 
cukiet mal hneď niekoľko. 
Na všetkých si pochutnávali 
a ešte vraj stále pochutnávajú 
jeho sliepky. Najoriginál-
nejšou záhradkárkou bola 
mladá Bánovčanka Zuzana 
Hrušková, ktorá so svojím 
priateľom spolupracujú 
pri tvorbe časopisu Doma 
v  záhrade, resp. aj jeho 
prílohy Ošetrovanie klenotov 
záhrad a  chotárov. A  od 
Zuzky  sme sa dozvedeli, že 
nie je len „záhradkárskou 
grafičkou“, ale aj pestova-
teľkou exotických druhov 

zeleniny (takmer v  centre 
mesta), či je to novoze-
lándsky špenát, mangold, 
ricín, či na  odpudzovanie 
škodlivého hmyzu - tabak. 
A nielen to – práve od nej sme 
sa dozvedeli o ambicióznom 
projekte mladých nadšencov 
o  zachovávaní genofondu 
našich starých odrôd ovocia. 
Iba v superlatívoch môžeme 
hovoriť aj o najusilovnejšej 
záhradkárke Jozefíne Soko-

líkovej, ktorá prijala osobné 
pozvanie redakcie, lebo 
svoju vyše kilovú rajčinu 
„zabudla“ prihlásiť do našej 
ligy. A  nielen preto! Pani 
Sokolíková by na  plnej 
čiare vyhrala našu ligu 
v  kategórii - najväčší počet 
zaváranín. Neuveríte, koľko 
toho tento rok nazavárala. 

Vraj vyše 1200 pohárov 
(a  to boli medzi nimi aj 
dvojlitrové)! Na  stretnutie 
priniesla aj ukážku zavarenej 
jesennej a  letnej zmesi. Jej 
pestovateľské a  zaváracie 
úspechy obdivovali aj v Expo 
Centre Trenčín na  výstave 
s názvom Hurá do záhrady... 
A  od  obdiv u hodného 
výkonu pani Sokolíkovej 
sme sa dostali aj k  technike 
steri lizácie a  zavárania 

ovocia a  zeleniny... Každý 
inak. 

Samozrejme, že sme 
na záhradkárskom posedení 
nehovorili len o  úspechoch 
účastníkov, ale aj o  ďalších 
radostiach a  strast iach 
z á h rad k á rskej  rod i ny. 
O stále menšom počte včel-
stiev, o  výkyvoch počasia, 
ale najmä o  kompostovaní. 
Všetci, ako sme tam boli, si 
zaslúžia od  redakcie veľkú 
pochvalu, nakoľko všetci 
do  jedného kompostujú. 
Väčšina z  nich na  kope 
v  kúte záhradky alebo 
v  jame. Niekto do  kom-
postu hádže všetko bio, iní 
len niečo zo záhradného 
odpadu. Ale všetci sa vraj 
už nemôžu dočkať, kedy im 
mesto ponúkne sľubované 
kompostéry na bioodpad...

Diskusia bola v yše 
hodinová a  všetky prebe-
rané témy sa ani nedajú 
vtesnať do  týchto riadkov. 
Spomínaní naj záhradkári sú 
dôkazom, že v našom meste 
je o  pestovanie zeleniny 
a  ovocia (ale aj o  zdravé 
životné prostredie) ešte 
stále veľký záujem. Takže 
Bánovská záhradkárska 
liga bude pokračovať aj 
na budúci rok. V roku 2019 
opäť budú naši záhradkári 
súťažiť v  troch kategóriách, 
ktoré sú najobľúbenejšími – 
o najväčšiu rajčinu, najväčší 
zemiak, a na budúci rok malá 
zmena – o najväčšiu mrkvu! 
 Text a foto: Alena Borszéková
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Výstup na Suchý vrch
KST Bánovce nad Bebravou vás pozýva v  nedeľu 

4. novembra na  23. ročník hviezdicového výstupu 
na Suchý vrch (1028 m), kde bol v tomto roku vybudo-
vaný nový altánok. Viac na www.kstbanovce.sk.

Spoločnosť Leadec s.r.o. so sídlom Partizánska 916,
Bánovce nad Bebravou, zaoberajúca sa lakovaním 

kovových komponentov pre automobilový priemysel 
hľadá ľudí na pozíciu:

s nástupom ihneď
OPERÁTOR

V prípade záujmu posielajte životopisy na e-mail:
anna.lassova@leadec-services.com

Tel. kontakt: 0911 909 478

Náplň práce:
 Navesovanie, zvesovanie a balenie kovových dielov
Platové podmienky:
 780 € základná mesačná mzda
 110 € výkonnostná mesačná odmena
 Polročné odmeny do výšky 50 % priemernej mesačnej mzdy
Požiadavky na zamestnanca:
 Práca na 3 zmeny
 Manuálna zručnosť – prax vo výrobnej spoločnosti výhodou
 Flexibilita, spoľahlivosť, tímová práca
Zamestnanecké výhody:
 Extra nadčasové príplatky nad rámec zákona za prácu 

nadčas v SO, NE a SV
 Stravné lístky
 Bonus za odporučenie nového zamestnanca
 Príspevky zo sociálneho fondu a iné príplatky

Stretnutie naj záhradkárov z ligy

 Kúpim 1-izbový byt v centre mesta, prípadne v blízkom 
okolí. Tel. 0907 945 457. 
 Kúpim stavebný pozemok cca 15 - 20 árov v  BN, 
prípadne v okolí. Platba v hotovosti, nie cez realitnú 
kanceláriu. Tel. kontakt 0905 831 762 - volať po 16.00 h.

INZERCIA

Víťazi Bánovskej záhradkárskej ligy za rok 2018 s „kyti-
cami“ – zľava Štefan Leštinský, Anna Hanková, Štefan 
Šuňal so svojou vnučkou Eliškou

V Ži:ve za spoločným stolom s ocenenými záhradkármi vpravo Jozefa Sokolíková, zľava 
Ľubomír Ďuračka a Zuzana Hrušková

O  tom, že štvrtý ročník Bánovskej 
záhradkárskej ligy už má svojich víťazov, 

sme už informovali. Ale, že sa stretla za jedným 
stolom veľmi zaujímavá partia milovníkov 
záhrad, píšeme až teraz... (nuž, nebol v novinách 
priestor a prednosť majú platené inzercie).

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce pozýva všetkých 
seniorov a zdravotne postih-
nutých občanov Bánoviec 
nad Bebravou a  okolia 
na cvičenia spojené s teore-
tickou časťou do  programu 
P O Ď M E  S P O L U 
ZA  ZDRAVÍM. Cvičenia 
budú prebiehať každú stredu 
v  Centre voľného času 
na  Ulici Andreja Kmeťa č. 
8 v  dvoch skupinách s  teo-
retickou časťou a  to: prvá 

skupina s pohybovým obme-
dzením bude cvičiť od 13.00 
do  14.00 h, teoretická časť 
bude od  14.00 do  15.00 h, 
druhá skupina bude cvičiť 
od  15.00 do  16.30 h. Príďte 
si svojou aktivitou zlepšiť 
zdravotný stav a  nespolie-
hajte sa, že to za vás vyriešia 
tabletky! Bližšie informácie 
sa dozviete v  CVČ alebo 
osobne každú stredu v CVČ 
pred začiatkom spomenu-
tých aktivít. (KD)

Cvičenie seniorov v CVČ
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Český šampión splnil úlohu favorita 
Sokol Bánovce – Most 19:34 (8:19)

Chlieb sa lámal v závere strenutia
Hlohovec – Spartak Bánovce 4:1 (1:1)

Majster nad sily našich kadetov

Minibasketbalisti na prvom súťažnom zápase

V 53. sekunde Matušin-
cová nepremenila sedmičku 
po faule Mischevskej na 
bránkovisko prenikajúcu 
Michnovú, pričom v 7. minúte 
viedli favorizované hostky už 
0:5. Následne otvorila domáci 
strelecký účet Bridová, ale 
„černí andělé“ pokračovali 
v rozlete a na konci 11. 
minúty ich Šustová poslala do 
vedenia 9:1.Bánovčanky len s 

ťažkosťou nachádzali recept 
na obranu Baníka, ktorý v 
polovici poslednej minúty 
prvého polčasu viedol už o 
komfortných 13 gólov 6:19. 
V záverečných sekundách 
sa dvakrát dokázala presadiť 
Alžbeta Obstová, ktorá 
poslala tímy do šatne za stavu 
8:19. Aj po zmene strán kra-
ľovali na palubovke hostky, 
ktoré bezpečne kontrolovali 

vývoj stretnutia. Z domácich 
hráčok posledná rozvlnila sieť 
Matušincová, ktorá na konci 
57. minúty znižovala na 19:32. 
Posledné slovo mal ale český 
šampión, ktorý presnými 
zakončeniami Šutkovej a 
Zachovej v oslabení prikrášlil 
svoje zaslúžené víťazstvo 
na 19:34. Našou hrajúcou 
trénerkou bola v stretnutí 
Zuzana Hollá. Tréner 

Richard Makýš v stredu 
24.októbra abdikoval na 
post trénera. Zostava a góly 
Sokola Bánovce: Sakalošová, 
Bežová, Kucharčik – Mich-
nová 6/4, Bencová, Bridová 
1, Z. Galková 1, Ráciková, 
Turková 1, Hollá 2, Paulová, 
Michaličková, H.Galková,  
Hullmanová 3, A. Obstová 4, 
Matušincová 2, K.Obstová 2.  

 (aj,mp)         

Hlohovec bol lepším 
tímom, ale náš odpor zlomil 
až v samom závere stretnutia. 
Slabú koncentráciu a veľa 
priestoru využil v 30. minúte 
na otvárací gól náš Zajac. O 
desať minút sa radovali aj 

domáci, keď skóre vyrovnal 
Čulák. Po zmene strán mali 
oba tímy šance strhnúť 
vedenie na svoju stranu, no 
v 53. minúte sa to podarilo 
až domácemu Brošovi. S 
blížiacim sa koncom zápasu 

sa začali naši futbalisti 
viac tlačiť dopredu, ale ich 
snahu de� nitívne zmrazil v 
81.minúte Suchánek. Triumf 
Hlohovca podčiarkol v 
nadstavenom čase Stanek,  
upravujúci na konečných 

4:1. Zostava Bánovce: 
Draškov ić-  Pa k a nec , 
Tabak, Hrabal (69.Láska), 
Igaz (Žatko), Gábriška (82.
Okrucký),  Kráľ (61.Kmeťo), 
Daniš, Zajac (78.Nazar), 
Rusnák, Kyselica.  (aj,rď)

Kadeti Bánovského 
basketbalového klubu odo-
hrali 24. októbra dohrávané 
stretnutie najvyššej celoslo-
venskej 1. ligy kadetov na 
pôde úradujúceho majstra 
Slovenska. Do stretnutia 
proti bratislavskému Interu 
vstúpili zverenci Jakuba 
Gajdoša veľmi svižne, keď 
domácich v prvej štvrtine 
zaskočili výbornou agre-
sívnou obranou a aj pomerne 
dobrou efektivitou v zakon-
čení. V druhej časti hry sa 
priebeh výrazne nemenil i 
keď domácim sa  najmä vďaka 

našim zbytočným stratám 
podarilo hru vyrovnať. 
Na veľkú prestávku sme 
odchádzali za stavu 31:26. 
Tretia štvrtina bola veľmi 
vyrovnaná no domáci hráči 
v jej závere otočili priebeh 
stretnutia a do poslednej 
časti hry už chalani BBK išli 
s jednobodovým mankom, 
ale s odhodlaním odniesť 
si Bratislavy víťazstvo. 
Domáci nám však v úvode 
šnúrou 8 bodov odskočili 
na 9 bodové vedenie, ktoré 
sa nám ešte podarilo skresať 
na rozdiel 4, no v závere už 

nezostali chalanom sily na 
zvrat. Jedným z kľúčových 
faktorov, ktorý sa podpísal 
na prehre nášho družstva 
v tomto stretnutí, bola 
hráčska kvalita striedajúcich 
hráčov domáceho družstva. 
Tréner Interu pravidelne 
striedal na palubovke 9 - 10 
hráčov, čo si naopak tréner 
BBK v takýchto náročných 
stretnutiach dovoliť nemôž, 
ako aj veľmi slabá streľba 
zo stredných vzdialeností 
a spoza trojkového oblúka. 
Chlapcom však nemožno 
uprieť obrovskú snahu 

a chuť po víťazstve a za 
predvedený výkon im patrí 
pochvala a vďaka. Najbližšie 
sa naši kadeti predstavia na 
domácej palubovke v sobotu 
3. novembra v mestskej špor-
tovej hale o 17.00 h proti ŠBK 
Junior Levice a o deň neskôr v 
nedeľu 4.novembra o 11.00 h 
proti BKM SPU Nitra. Príďte 
chalanov v čo najväčšom 
možnom počte povzbudiť 
v náročných stretnutiach 
proti silným súperom! BK 
Inter Bratislava – BBK 63 : 
49, štvrtiny 8:17, 18:14, 18:12, 
19:6. (ju,aj)

Mladší minibasketbalisti 
BBK nastúpili 27.októbra 
v Prievidzi na svoj vôbec 
prvý súťažný zápas proti 
domácemu MBA Prievidza. V 
družstve Bánoviec nastupujú 
chlapci s ročníkom narodenia 

od 2008 až do 2011 a tento 
fakt sa výrazne podpísal pod 
výsledok celého stretnutia. 
Boli to práve hostia, ktorí 
lepšie vstúpili do zápasu a 
prvú štvrtinu vyhrali 13:17. 
Následne však v druhom 

a treťom dejstve sa naplno 
prejavila výšková a fyzická 
prevaha hráčov MBA Prie-
vidza, ktorí v týchto častiach 
hry boli najmä pod košom 
jednoznačne lepšími a prak-
ticky rozhodli o výsledku 

stretnutia. V poslednej štvr-
tine sa ešte chlapcom BBK 
podarilo vyrovnať hru, no na 
zvrat v zápase to už nemohlo 
nijako stačiť. MBA Prievidza 
- BBK 66 : 32, štvrtiny 13:17, 
21:2, 25:6, 7:7. (ju,aj)

Žiačky aj žiaci ZŠ 
Par t izánska dosia h l i 
opäť výborné športové 
výsledky. V  okresnom kole 
v  cezpoľnom behu obsadili 
družstvo dievčat aj družstvo 
chlapcov (na foto) prvé 
miesta a zaslúžene postúpili 
do krajského kola v Dubnici 
nad Váhom. V  okresnej 

súťaži jednotlivcov si 
najlepšie počínala Sofia 
Anna Škerdová (1. miesto), 
Dominika Chromeková (2. 
miesto), Nicolas Laššo (3. 
miesto), ale poďakovať treba 
aj Diane Cichovskej (10. 
miesto), Adriánovi Kováči-
kovi (5. miesto) a  Markovi 
Sochorovi (11. miesto)...  (zš)

V októbri začala séria športových 
súťaží organizovaných ministerstvom 
školstva a  CVČ. Prvým bol cezpoľný 
beh v  mestskom parku. Našu školu 
reprezentovalo družstvo dievčat - 
Ema Puchorová, Aneta Števanková 
a Sára Dianová. Najlepšie z dievčat sa 
umiestnila Sára Dianová na 12. mieste, 
družstvo dievčat skončilo celkovo 
na  6. mieste. Chlapci v  zložení Dávid Gránsky, Matúš 
Martiška a Radovan Bezák skončili celkovo na  treťom 
mieste. V  súťaži jednotlivcov porazil Dávid Gránsky 
všetkých futbalistov i basketbalistov a okresné majstrov-
stvá suverénne vyhral. V  krajskom kole v  Dubnici nad 
Váhom porazil množstvo o rok starších atlétov a skončil 
na veľmi peknom štvrtom mieste. Nad jeho sily boli iba 
traja bežeckí špecialisti zo športových atletických škôl. 
Za vzornú reprezentáciu školy, mesta i okresu Dávidovi 
ďakujeme a k výraznému úspechu gratulujeme!  M. Lauš

Víťazi okresu 
v cezpoľnom behu

Bežecký talent 
zo ZŠ Školská
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Vážení spoluobčania, 
milí Bánovčania,

prvé tri témy môjho 
programu a ciele v nich stano-
vené: Školstvo, Funkčná samo-
správa, Transparentné mesto, 
som Vám priblížila pred týž-
dňom. Dnes mi ostáva napísať 
dve ďalšie, z mojich piatich nos-
ných volebných. Ich obsah má 
pomôcť riešiť veci, o ktorých aj 
z  vlastnej skúsenosti viem, že 
nefungujú v  Bánovciach tak, 
akoby mali, vidím tu priestor 
na  zmenu a  zlepšenia. Ciele 
som si stanovila tak, aby boli 
reálne naplniteľné už aj počas 
jedného volebného obdobia. 
Samozrejme, všetko nezávisí 
len od  osoby primátora, ale 
i od vôle a schopností poslancov. 
Preto verím, že okrem Vás, 
voličov oslovia aj kandidátov. 

Mesto pre život
Náš domov, naša 
budúcnosť

• Skvalitniť služby mestského 
úradu a spoločností mesta pre 

občanov. Spokojný občan je 
na prvom mieste.
•  Vy t vor iť  jed noznačný 
s y s t é m  k o m u n i k á c i e 
s občanmi (pravidelné verejné 
stretnutia a diskusie s vedením 
mesta a poslancami, realizovať 
on-line schránku sťažností 
a nápadov).
• Zadef inovať podmienky 
spolupráce mestských médií, 
mesta a poslancov, dodržiavať 
ich. Rešpektovať nezávislosť 
mestských médií a upraviť ich 
štatúty.
• Umožniť väčšiemu počtu 
občanov zapojiť sa a  aktívne 
podieľať na správe mesta. Vzá-
jomná spolupráca s aktívnymi 
a  kreatívnymi ľuďmi pracu-
júcimi v  prospech komunity, 
mesta, realizácia projektov pro-
stredníctvom participatívneho 
rozpočtu.
• Prehodnotiť spôsob prideľo-
vania dotácií do športu, výraz-
nejšie podporovať deti a mládež 
po  finančnej aj  materiálnej 
stránke. 
•  Sy s t e m a t i c k á  o b n o v a 
a úprava verejných komunikácií 
a športovísk na sídliskách a vo 
všetkých mestských častiach.
• Budovanie nových detských 
ihrísk vo všetkých častiach 
mesta.
• Podpora kultúrno-spolo-
čenských aktivít, výchovy, 
v z d e l á v a n i a ,  p r e v e n c i e 
kriminality pre všetky vekové 
k ategór ie ,  orga nizova nie 

výstav, workshopov, prednášok 
a  seminárov z  rôznych oblastí 
života.
• Zrealizovať výstavbu ohra-
dených výbehov a agility parku 
pre psov.
• Pravidelná kontrola stavu 
majetku mesta, opravy prie-
bežne vykonávať, rekonštrukcie 
pozorne plánovať.

Spolupráca 
– cesta k prosperite 
Rozdielne cesty, jeden cieľ

• Vy t vor iť  v ýchodiskov ý 
dokument „Program rozvoja 
mesta“ – spoločné progra-
mové vyhlásenie primátora 
a poslancov na roky 2018-2022. 
Jeho základom bude stanoviť 
konkrétne úlohy miestnej 
samospráv y na  postupné 
napĺ ňa nie c ie ľov PHSR , 
zohľadňujúc volebné programy 
všetkých kandidátov zvolených 
do  MsZ. Plnením spoločného 
programu všetkými stranami 
posunieme Bánovce vpred.
• Pokračovať v  cezhraničnej 
s p o lu pr á c i  f u n g uj ú c i c h 
projektov.
• Podporovať rozvoj spo-
lupráce s  tretím sektorom 
na regionálnej úrovni.
• V  kooperácii so všetkými 
sektormi hospodárstva moder-
nizovať a  budovať Bánovce 
v prosperujúce mesto.

Sú témy, ktoré v programe 
nemám priamo uvedené. 
Neznamená to, že ich riešiť 

neviem, nechcem a  nebudem. 
Zhrnula som ich v  téme dva 
Funkčná samospráva do cieľa: 
Pok račovať v  rea l i záci i , 
vyhodnocovaní a  aktualizácii 
prijatých cieľov z  Programu 
hospodárskeho a  sociálneho 
rozvoja mesta a z Komunitného 
plánu sociá lnych služieb. 
Prečo? Ako možná primátorka 
a  manažérka mesta už teraz 
prechovávam rešpekt a dôveru 
voči ľuďom a  zamestnancom 
mestského úradu, ktorí sa 
odborne podieľali na  tvorbe 
dvoch strategických doku-
mentov mesta Bánovce nad 
Bebravou. Sociálnu oblasť 
na  komunálnej úrovni rieši 
Komunitný plán sociálnych 
služieb mesta Bánovce nad 
Bebravou 2017-2023 a  jeho 
aktualizácia. Stratégia roz-
voja sociálnej oblasti, ciele 
a  opatrenia sa venujú štyrom 
skupinám: Seniori, Občania 
so zdravotným postihnutím, 
Rod ina ,  det i  a   m ládež 
a  Občania so spoločenskými 
problémami. Druhým stra-
tegickým dokumentom je 
Program hospodárskeho 
rozvoja a sociálneho rozvoja-
mesta Bánovce nad Bebravou 
2016-2023. Má stanovených 
sedem strategických cieľov, 
s  ktorými sa stotožňujem: 
1. Zabezpečiť obmedzenie 
poklesu počtu obyvateľov a pri-
sťahovanie nových obyvateľov 
do mesta. 2. Zabezpečiť pokles 

nezamestnanosti podporou 
do  rozvoja podnikateľského 
sektora. 3. Zlepšiť poskytovanie 
zdravotných služieb, rozvoj 
sociálnych služieb a  starostli-
vosti o  kultúrne dedičstvo. 4. 
Skvalitniť cesty, dobudovať par-
koviská, chýbajúce chodníky, 
odstavné plochy a  cyklotrasy. 
5. Zlepšiť integrovanú ochranu 
vôd, budovať protipovod-
ňovú ochranu, podporovať 
úsporu energií a viac využívať 
alternatívne zdroje energií. 6. 
Vybudovať priestor na  veľké 
kultúrne podujatia, lepšie 
využiť rekreačný potenciál 
mesta a zapojiť vo väčšej miere 
podnikateľov do služieb v ces-
tovnom ruchu. 7. Skvalitniť 
infraštruktúru a vybavenie pre 
športové a voľnočasové aktivity. 
Takže sedem cieľov, k  ním 17 
priorít, 26 opatrení rozpísaných 
do aktivít... Ja už teraz k tomu 
viac písať nebudem. Kto má 
naozaj záujem o  život, rozvoj 
a  budúcnosť Bánoviec nad 
Bebravou, už pozná ich obsah, 
alebo si ich ešte len rád prečíta. 
Možno sa tak zrodia nové 
nápady a  podnety, ako zvýšiť 
úroveň a  kvalitu nášho žitia 
tu, v Bánovciach. Sú dostupné 
aj na  stránke mesta www.
banovce.sk .

Tak, milí Bánovčania. 
Dnes končím svoju pred-
volebnú sériu článkov tu, 
v novinách. Dúfam, že aj moje 
slová Vám pomôžu sa správne 

rozhodnúť. Vedzte, že štyri 
roky nie je krátka doba a ľaho-
stajný prístup k voľbám sa nám 
opäť môže ľahko vypomstiť. 
Márne budeme potom vravieť, 
aké je to zlé, čo nefunguje, 
čo zmeniť či úplne zavrhnúť. 
Neverte prázdnym rečiam, že 
za  to zlé v meste môže „tá“ či 
„on“. Hlavne v samospráve platí 
kolektívna vina a  kto nejde 
príkladom, musí ísť po rokoch 
konečne z „kresla von“. Všetko 
je teraz už len na  rozhodnutí 
voličov. Výsledok volieb a naši 
zvolení sú naším obrazom. 
Ak chceme mať prosperujúce 
a  slušné Bánovce, je na  čase 
voliť ľudí, čo majú SRDCE pre 
toto mesto, ROZUM na robenie 
správnych rozhodnutí,  SLUŠ-
NOSŤ je ich neoddeliteľnou 
súčasťou. 

10.11.2018
je ČAS NA ZMENU
 S úctou

Mgr. Miroslava 
Hudecová

Vaša nezávislá 
kandidátka s číslom  
na primátorku Bánoviec 

nad Bebravou, 
s číslom 10. na poslankyňu 

MsZ za volebný obvod 5. 
Dubnička

www.miroslavahudecova.sk

4.

5.

 31.10. o 17.00 h 
Hráme sa s Tatom 
v Ži:ve
 3.11. o 15.00 h 
Celestial Help Fest 
– bene� čný koncert 
tvrdej muziky v MsKS
 14.11. o 19.00 h 
Divadlo Lord Norton 
a sluha James po dvadsi-
tich rokoch v MsKS
 17.11. Snow � lm fest 
v MsKS

Kam za kultúrou?
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